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Protokół  Nr  45/2023 

 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 24 października 2023 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu (nieobecna: Barbara Owsianowska). Ponadto w posiedzeniu 

uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Inspektor ds. ochrony środowiska – Anna Fahner, 

Inspektor ds. wymiaru podatków – Mariola Waścińska, 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty w Pogorzeli – Marlena Kalbarczyk, 

Inspektor ds. gospodarki komunalnej i drogownictwa – Piotr Piorun. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

3. Ocena realizacji programu usuwania wyrobów zawierających azbest. 

4. Ocena stopnia realizacji inwestycji zaplanowanych na 2023 rok. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze  

   świadectwo maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych, 

2) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Gostyniu na kadencję 2024-2027, 

3) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

5) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

6) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2024 z organizacjami  

    pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  

    kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 

7) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Pogorzela na lata 2023-2030”, 

8) zawarcia porozumienia w sprawie zimowego utrzymania dróg powiatowych  

   w sezonie 2023/2024, 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkole 

podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pogorzela, 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu 

w 2023 roku. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie. 
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Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczą:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 obecnych, 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny). 

(nieobecna: Barbara Owsianowska), co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

3. Ocena realizacji programu usuwania wyrobów zawierających azbest. 

4. Ocena stopnia realizacji inwestycji zaplanowanych na 2023 rok. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze  

   świadectwo maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych, 

2) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Gostyniu na kadencję 2024-2027, 

3) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

5) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

6) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2024 z organizacjami  

    pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  

    kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 

7) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Pogorzela na lata 2023-2030”, 

8) zawarcia porozumienia w sprawie zimowego utrzymania dróg powiatowych  

   w sezonie 2023/2024, 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkole 

podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pogorzela, 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu 

w 2023 roku. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie. 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa z dnia 28 sierpnia 

2023 r. został przyjęty w wyniku głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”. 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa oraz 

Komisji Spraw Społecznych z dnia 19 czerwca 2023 r. uzupełniony o zgłoszoną wcześniej 

uwagę został przyjęty w wyniku głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 
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Ad 3. Ocena realizacji programu usuwania wyrobów zawierających azbest. 

Sprawozdanie na temat realizacji zadania pn. „Usuwanie wyrobów zawierających 

azbest na terenie Gminy Pogorzela w latach 2022-2023” przedstawiła inspektor ds. ochrony 

środowiska Anna Fahner jak stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 4. Ocena stopnia realizacji inwestycji zaplanowanych na 2023 rok. 

Informacje na temat realizacji inwestycji zaplanowanych na 2023 rok przedstawił 

Burmistrz Piotr Curyk: 

- Dofinansowanie sieci wodociągowej na odcinku Wziąchów – Paradów – 200.000 zł na 

wymianę sieci wodociągowej, zadanie zostało wykonane i trwają przygotowania do położenia 

dywanika asfaltowego na drodze Wziąchów – Paradów. 

- Pomoc finansowa dla Powiatu Gostyńskiego na ulepszenie drogi w miejscowości Ochla, 

czyli budowa chodnika przy drodze – zadanie zostało wykonane. 

- Pomoc finansowa dla Powiatu Gostyńskiego na ulepszenie nawierzchni chodnika przy 

drodze powiatowej w Gumienicach – zadanie jest na ukończeniu. 

- Budowa chodników w miejscowościach: Kaczagórka, Elżbietków, Gumienice, Ochla, 

Paradów, Wziąchów, Bielawy Pogorzelskie – trwają zakupy i dowożenie kostki brukowej,  

w niektórych już są dokonane, w innych trwają, w tym roku chodniki powstały w Ochli  

i Gumienicach, w przyszłym roku w następnych miejscowościach. 

- Przebudowa dróg gminnych o nawierzchni bitumicznej w gminie Pogorzela – trzeba było 

zmienić zakres tego wykonania, ale w 60% zadanie jest zrealizowane, drogi w Pogorzeli są 

zakończone, są to ulice Pl. Powstańców Wlkp., część ulicy Koźmińskiej, Boreckiej, część 

Rynku, ulica Wałowa. W tej chwili trwają prace w Kromolicach i będzie jeszcze 

wykonywana droga w Kaczagórce przez wieś. 

- Przebudowa ulicy Ogrodowej w Pogorzeli – zadanie wykonane. 

- Przebudowa dróg gminnych o nawierzchni gruntowej w gminie Pogorzela – zadanie 

rozliczone i zamknięte. 

- Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły Podstawowej w Pogorzeli – zadanie 

zakończone i rozliczone, koszt to ponad 3.500.000 zł. 

- Modernizacja kuchni, modernizacja łazienek i systemu sygnalizacji przeciwpożarowej  

w Przedszkolu w Pogorzeli – zadania zrealizowane. 

- Modernizacja oświetlenia i wymiana pieca c.o. w ZSOiZ w Pogorzeli – zadania wykonane. 

- Modernizacja kuchni w Szkole Podstawowej w Pogorzeli – zadanie zrealizowane. 

- Modernizacja elewacji świetlicy wiejskiej w Głuchowie – zadanie jest na ukończeniu. 

- Modernizacja korytarza świetlicy wiejskiej w Kromolicach – zadanie wykonane. 

- Modernizacja łazienki II świetlicy wiejskiej w Bułakowie – zadanie jest w trakcie realizacji. 

- Modernizacja łazienki świetlicy wiejskiej w Małgowie – zadanie jest w trakcie realizacji. 

- Termomodernizacja zaplecza gospodarczego w Łukaszewie – zadanie jest w trakcie 

realizacji. 

- Zakup kosiarki typu traktor dla sołectwa Bułaków – zadanie zrealizowane. 

- Modernizacja dachu kościoła ewangelickiego – zadanie jest zakończone, gmina udzieliła 

pożyczki Stowarzyszeniu PTK i środki być może nie zdążą spłynąć w tym roku, 100% dotacji 

zostało przyznane. 
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- Drogi śródpolne zostały wykonane w Gumienicach w stronę Zalesia i łącznik między drogą 

polną w Głuchowie, a zakrętem i droga w stronę Ochli. 

Podsumowując Burmistrz oznajmił, że w tym roku na terenie gminy dróg gruntowych 

wykonanych zostało ok. 3,5 km, a dróg o nawierzchni bitumicznej zmodernizowanych zostało 

ponad 13 km, takiego roku jeszcze w historii gminy nie było i być może długo nie będzie. 

Koszt dróg, które były w tym roku robione lub są jeszcze w trakcie realizacji to prawie 

8.000.000 zł. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał o drogę w Józefowie Ochelskim, został tam 

położony nowy dywanik asfaltowy i czy nie można było położyć jeszcze 20 m tego asfaltu do 

krzyżówki. 

Burmistrz odpowiedział, że niestety nie, ponieważ ten odcinek nie znajduje się na 

terenie naszej gminy, to teren gminy Kobylin, a nie można wykonywać inwestycji nie na 

swoim terenie. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski zgłosił, że na rynku w Pogorzeli 

mieszkańcy zgłaszali, że studzienki są lekko utopione, radny zapytał czy to będzie 

wyrównywane. 

Burmistrz oznajmił, że nowy dywanik został już tu położony, a studzienka lepiej jeśli 

jest niżej osadzona niż wyżej, ponieważ woda stoi obok i musi być niżej, żeby woda do niej 

spłynęła. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski zgłosił również, że powstał 

problem na połączeniu ulicy Glinki i ulicy Krobskiej w Pogorzeli, 1,5 m zostało, na Glinki 

był zrobiony wjazd od starej drogi jak była robiona Krobska i do tego wjazdu, gdzie był 

położony asfalt się dołączyli i to jest tak zrobione, że spad wyszedł w kierunku Glinek, tu jest 

spad z drogi, a w łączeniu o szerokości 1,5 m po każdym deszczu robi się kałuża, ponieważ 

tam woda nie ma gdzie odpłynąć i musi wyparować. Bardzo dobrze zrobili połączenie ulicy 

Wałowej z ulicą Krobską, bo jest tam odpływ w jedną i drugą stronę, a tu akurat powstało 

zaniżenie. Dodał, że najbardziej narzekają piesi, bo gdy idą po opadach deszczu to wychodzą 

na ulicę, ponieważ akurat tam stoi kałuża na środku. 

 

Ad 5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze  

   świadectwo maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze 

świadectwo maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

2) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Gostyniu na kadencję 2024-2027, 
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Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Gostyniu na kadencję 2024-

2027: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

3) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

Skarbnik Gminy przedstawiła powyższy projekt uchwały – omówiła zmiany w planie 

dochodów i wydatków.  

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

Skarbnik Gminy przedstawiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnienia przedstawił 

także Burmistrz Piotr Curyk. 

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-

2029: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 10 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

5) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

Inspektor ds. wymiaru podatków Mariola Waścińska przedstawiła powyższy projekt 

uchwały. Omówiono stawki i propozycje podniesienia podatku o 10% jak w załączniku nr 7 

do protokołu. Szczegółowych wyjaśnień udzielili Burmistrz Piotr Curyk oraz Skarbnik Gminy 

Katarzyna Kowańdy.  

 

Posiedzenie opuścił radny Eugeniusz Sierszulski – obecnie w spotkaniu uczestniczy 13 

radnych: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa –  9 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny). 
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W trakcie dyskusji inspektor Mariola Waścińska poinformowała, że ogólnie zaległości 

w osobach prawnych w podatku od nieruchomości wynoszą 204.000 zł, a kwotę 37.000 zł ma 

jeden podatnik wpisaną na hipotekę. Największy dłużnik w osobach prawnych posiada 

zaległości w kwocie 145.588 zł, kolejny największy dłużnik zaległości ma ok 57.000 zł,  

z czego 19.900 zł to zaległości bieżące, a 37.000 zł to hipoteka. Wśród osób fizycznych 92 

podatników ma zaległości na kwotę 58.900 zł. 

Radny Piotr Robaczyński oznajmił, że byłby za tym, aby od budynków lub ich części 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej podatek podnieść maksymalnie o 5%, 

ponieważ ostatnio podatki zostały podniesione o 20% i aby jeszcze bardziej nie pogarszać 

sytuacji przedsiębiorców nie podnosić w tym roku tej stawki tak znacząco. 

 Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zapytała czy jest obliczone ile te 10% 

zaproponowanej podwyżki podatków przyniesie wpływu do budżetu, jaka to będzie kwota. 

Inspektor Mariola Waścińska odpowiedziała, że dla osób fizycznych i prawnych 

będzie to ok. 190.000 zł. 

 

Salę posiedzeń opuścił radny Jan Idkowski – obecnie w spotkaniu uczestniczy 12 radnych: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa –  8 obecnych (2 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 8 obecnych (2 nieobecnych). 

 

Po zakończeniu dyskusji komisje przyjęły do przegłosowania propozycję podniesienia 

stawek podatku od nieruchomości o 10%. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości: 

8 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”, 0 głosów wstrzymujących się. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ponadto poruszono kwestię podatku rolnego – obniżenia średniej ceny skupu żyta 

za 1 dt przyjmowanej jako podstawa do naliczenia podatku rolnego na 2024 rok. 

Burmistrz Piotr Curyk przedstawił propozycję podniesienia podatku rolnego o 10%,  

o taką samą ilość procentów jak w przypadku podatku od nieruchomości. Byłaby to obniżona 

średnia cena skupu żyta za 1 dt przyjmowana jako podstawa do naliczenia podatku rolnego na 

2024 rok z kwoty 89,63 zł za 1 dt do kwoty 81,46 zł za 1 dt. Burmistrz dodał, że propozycja 

ta po uzyskaniu pozytywnej opinii komisji rady zostanie wysłana do zaopiniowania do Izby 

Rolniczej, a ewentualna uchwała zostałaby podjęta na kolejnej sesji, po otrzymaniu opinii  

z Izby Rolniczej. 

Uwag do propozycji nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie przedstawionej 

propozycji obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 dt przyjmowanej jako podstawa do 

naliczenia podatku rolnego na 2024 rok: 

9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy wstrzymujące się. 
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Na salę posiedzeń powrócił radny Jan Idkowski – obecnie w spotkaniu uczestniczy 13 

radnych: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa –  9 obecnych (1 nieobecny), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny). 

 

 Burmistrz poinformował, że nie proponuje się podniesienia podatku od posiadania 

psów, podatku od środków transportowych oraz opłaty targowej. 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zwróciła uwagę, że jeśli chodzi o opłatę targową 

mamy jedną stawkę podjętą od straganów, a np. przyjeżdża sprzedawca ze straganem  

o długości 3 m, a drugi sprzedawca rozkłada się na 8 m, czy nie powinno to jakoś zostać 

rozdzielone. 

Burmistrz odpowiedział, że nasza opłata targowa rozdzielona jest na dwie stawki: 

wyższa za sprzedaż towarów z samochodu lub stanowiska i niższa za sprzedaż z kosza, 

skrzyni lub wózka. Dodał, że w innych miastach mają w danym miejscu tylko plac targowy  

i w związku z tym mają wyznaczone, wymalowane białymi pasami stanowiska, więc jeśli 

sprzedający zajmą więcej niż jedno to płacą za więcej, ale u nas targ jest na rynku i nie warto 

malować tu pasów i psuć wizerunku placu rynkowego, choć do końca to może sprawiedliwe 

nie jest. Widać też, że sprzedawców ubywa na naszym targu, więc może nie warto ograniczać 

im tu miejsca, aby ich nie zniechęcać do przyjeżdżania. 

 

6) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2024 z organizacjami  

    pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24  

    kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 

Burmistrz Piotr Curyk przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2024  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

7) przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Pogorzela na lata 2023-2030”, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Pogorzela na lata 2023-2030”: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (1 nieobecny), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Posiedzenie opuściła radna Donata Sońska – obecnie w spotkaniu uczestniczy: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa –  8 obecnych (2 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 9 obecnych (1 nieobecny). 

 

8) zawarcia porozumienia w sprawie zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 

2023/2024, 

Inspektor ds. gospodarki komunalnej i drogownictwa Piotr Piorun przedstawił 

powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zawarcia porozumienia w sprawie zimowego utrzymania dróg 

powiatowych w sezonie 2023/2024: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych 

w szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pogorzela, 

Burmistrz Piotr Curyk przedstawił powyższy projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zgłosiła wątpliwość co do zapisu w uchwale: „2. 

Wysokość opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat”, czy nie powinien tu być zapis „aż do ukończenia 6 roku życia”. 

Wyjaśnień w tej sprawie udzielił Burmistrz oraz dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty 

Marlena Kalbarczyk informując, że zapis w uchwale jest prawidłowy. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych 

w szkole podstawowej, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pogorzela: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gostyńskiemu w 2023 roku. 

Inspektor ds. gospodarki komunalnej i drogownictwa Piotr Piorun przedstawił 

powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zawarcia porozumienia w sprawie zimowego utrzymania dróg 

powiatowych w sezonie 2023/2024: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Posiedzenie opuścili radna Hanna Wojciechowska oraz radny Jan Idkowski – obecnie  

w posiedzeniu uczestniczy: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa –  7 obecnych (3 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 7 obecnych (3 nieobecnych). 

 

Ad 6. Wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz przedstawił bieżące sprawy dotyczące gminy: 

- złożony został wniosek gminy do Rządowego Funduszu Polski Ład na wymianę oświetlenia 

ulicznego, wartość wniosku to prawie 1.000.000 zł, 

- został przyjęty plan funduszu sołeckiego na przyszły rok, jest to w sumie 350.000 zł, każde 

sołectwo zdecydowało na co chce przeznaczyć środki z funduszu, 

- złożony został wniosek o dotację na budowę i rozwój klastrów energii przez firmę DOEKO 

w naszym imieniu, 

- z danych uzyskanych z Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego wynika, że 

nie zanosi się na podwyżkę opłaty za śmieci, 

- uzyskaliśmy dofinasowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład na takie inwestycje jak: 

przebudowa drogi powiatowej ul. Gostyńska 3.610.000 zł, przebudowa ulicy Szarych 

Szeregów i ulicy St. Żeromskiego 1.898.000 zł oraz na rewitalizację kościoła ewangelickiego 

490.000 zł (trwają prace projektowe nad tymi zadaniami), przebudowę drogi z Pogorzeli do 

Głuchowa oraz ulicy Bohaterów Westerplatte 1.851.000 zł, 

- otrzymaliśmy pomoc i podpisaliśmy umowę z Samorządem Województwa Wielkopolskiego 

na rozbudowę systemu wodno-kanalizacyjnego w Gumienicach, kwota prawie 5.000.000 zł, 

4.964.000 zł netto, w ramach zadania będzie dokonany zakup lampy UV do dezynfekcji wody 

do Stacji Uzdatniania Wody w Małgowie, taka już działa jedyna w związku we Wziąchowie  

i modernizacja sieci wodociągowej w Gumienicach, efektem tego zadania będzie 

zmodernizowana nawierzchnia drogi przez całe Gumienice, 

W podsumowaniu zadania te dają na przyszły rok kwotę ok. 12.000.000 zł środków 

pozyskanych przez gminę z zewnątrz, jak widać ten okres jest bogaty w zdobyte środki. Teraz 

też przymierzamy się do napisania wniosku do Lokalnej Grupy Działania na zadanie w parku 

miejskim. 

 

 Radna Beata Robak zwróciła uwagę, że podczas dożynek we wrześniu odbył się 

turniej wsi i nadal te wygrane drużyny nie otrzymały obiecanych nagród finansowych. 

 Radna Grażyna Naglak oznajmiła, że odbyło się w tej sprawie spotkanie w domu 

kultury, na którym dyrektor Mariusz Ossowski proponował, aby każdy zdobywca nagrody 

zrezygnował ze 100 zł, aby móc nagrodzić też tych, którzy nie dostali żadnych pieniędzy, aby 
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każda biorąca udział w turnieju drużyna otrzymała po te 100 zł. Nie uzyskał takiej zgody 

zwycięzców. Radna zauważyła, że robiąc w ten sposób będzie problem ze skompletowaniem 

drużyny w następnym roku, był ustalony regulamin i należy się go trzymać, a nie teraz 

próbować go zmieniać. Nie jest też wyjaśnione jak wydatkować te pieniądze z nagrody. 

 Burmistrz potwierdził, że skoro był regulamin to należy się go trzymać i postępować 

zgodnie z nim. 

 

Ad 7. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 14:45 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 

Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


